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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Відновлюємо роботу місцевих адміністрацій. У більшості областей вони діють 
у нормальному режимі  "Голос України" .......................................................................3 

Керівник парламенту нагадав також, що Генеральна прокуратура проводить слідство щодо 

масових вбивств в Україні і одним із головних фігурантів у цих справах є В.Янукович: «Саме 

тому ГПУ звертатиметься до РФ, де нині перебуває екс-президент, з вимогою екстрадиції його 

до нашої країни, де буде забезпечений чесний і неупереджений суд». 

Критический отзыв  Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) ...............................5 

В ГПУ также проверяют заявления Януковича на пресс-конференции в Ростове-на-Дону 28 

февраля о том, что он является действующим главой украинского государства на наличие 

признаков преступления по ст. 109 УК ("захват государственной власти"; до 10 лет лишения 

свободы). "В Украине ему будет обеспечен честный и непредвзятый суд",— пообещал 

А.Турчинов. 

Вадим Новiнський: «Ми своїх інвестицій в економіку України не зупинили»  

«День» ................................................................................................................................7 

Після позачергових зборів ВР у неділю 2 березня, на якому депутати прийняли ряд важливих 

документів, «Дню» вдалося поспілкуватися з іще одним представником великого капіталу в 

Україні, народним депутатом В.Новінським. Погляд Новінського на те, що відбувається 

сьогодні в Україні цікавий з трьох причин.  

Злагода. Ситуативна  Ніна Цюпа, «Сільські Вісті» ......................................................9 

Тиждень, що минув, був аж надто напружений для парламенту, який опинився не тільки в 

епіцентрі вибухових подій, а ще й на якийсь час у ролі єдиного легітимного органу із діючої 
досі владної тріади. Із чимось він справився, десь припустився помилок. Отож спробуємо 

розібратися у цьому безпрецедентному законотворчому авралі, котрому поки що не видно 

кінця-краю, що й засвідчили минулі вихідні. 

Две партии разобрали большинство квот на губернаторские кресла  
Анастасия Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине" ..........................................11 

И.о.Президента А.Турчинов назначил новых губернаторов. Главный сюрприз - назначение на 

должности руководителей восточных областей богатейших людей страны - И.Коломойского и 

С.Таруты. Ходит упорный слух, что к этой компании присоединится еще один миллиардер - 

депутат В.Новинский, которому пророчат Крым после того, как там ситуация 

стабилизируется. 

Валерия Лутковская не увидела нарушений прав человека в Крыму  Алексей 

Барановский, "КоммерсантЪ" (Украина) ......................................................................12 

"Были обращения из Крыма в связи с общими системными проблемами, но мы не делим 

жителей полуострова по происхождению или гражданству, обращений же именно в связи с 
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дискриминацией по национальному признаку не было",— заявила В.Лутковская, подводя 

итоги своего визита в Крым. 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Мустафа Джемилев: «Украина должна начать переговоры о вступлении в 
НАТО»  Независимое Бюро Новостей ..........................................................................12 

Народный депутат Украины («Батькивщина»), председатель Меджлиса крымскотатарского 

народа 1991-2013 гг. М.Джемилев считает, что Россия пытается реализовать в Украине 

«абхазский сценарий»: Для того чтобы подобные проявления агрессии впредь не повторялись, 

Украина должна как можно быстрее начать переговоры о вступлении в НАТО. 

Сергей Соболев: Завершение военных учений РФ - «фактор стабилизации 

ситуации»  Багнет..........................................................................................................14 

"В результате очень серьезного давления на Президента Путина со стороны мировых лидеров, 

очень твердой позиции, на которую не рассчитывало российское руководство, твердости 

наших солдат и офицеров, которые находятся в Крыму, и фактически не позволили себе ни 

одного акта измены, кроме известного вам изменника, я думаю, что фактически это дало свои 

первые результаты". 

Dreams come true Ірини Сех  Західна Інформаційна Корпорація ...............................15 

Несподіванкою призначення народного депутата від «Свободи» І.Сех на посаду голови 

Львівської облдержадміністрації може бути лише для того, хто не до кінця володіє 
інформацією про її політичний шлях та ситуацію всередині цієї партії на Львівщині. Мета цієї 
статті – заповнити прогалини.  

О «проказах» Николая Княжицкого  From-UA..........................................................17 

28 февраля новоназначенному первому вице-премьеру В.Яреме было подано депутатское 

обращение от трех народных избранников. Касалось обращение экс-главы Администрации 

Президента Ю.Чмыря. 
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Сергій Каплін: «Почему не будет «третьей мировой» и «военной олимпиады» 
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Сама операция включает ряд разнородных специальных действий, направленных на 

достижение одной цели. Ее организация не была сложной: Россия контролирует базы, 

радиочастотную инфраструктуру, имеет разветвленную агентуру, контролирует морское, 

водное, воздушное надводное и подводное пространство. 
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Але план «Б» у нього однозначно є і він передбачає уже відомий набір інструментів: 

проведення референдумів, посилення сепаратизму, пришвидшену видачу паспортів РФ, 

економічний тиск і ще більшу підтримку проросійських сил. 
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Джон Керрі: «США допоможуть Україні повернути викрадені кошти і 
подолати торговий тиск Росії»  Радіо Свобода, Свобода сьогодні ............................26 

 

Друковані видання 

Відновлюємо роботу місцевих адміністрацій. У більшості областей вони діють у 
нормальному режимі  
"Голос України" 

Незважаючи на агресивні дії збройних сил Російської Федерації, ми повертаємо 

стабільність в Україну. Крім Кабінету Міністрів, який приступив до виконання своїх обов’язків, 

відновлюємо роботу місцевих адміністрацій. У більшості областей вони працюють у 

нормальному режимі. Переконаний, найближчим часом вся виконавча вертикаль ефективно 

функціонуватиме в нашій країні — на цьому наголосив Голова Верховної Ради, в. о. 

Президента Олександр Турчинов, відкривши ранкове засідання. 

Водночас глава парламенту зауважив, що під час засідання Ради безпеки ООН 

представник Російської Федерації заявив, що Росія ввела війська за зверненням громадянина 

України Віктора Януковича. З огляду на це, О. Турчинов нагадав, що відповідно до Конституції 
України та законодавства лише Верховна Рада може приймати рішення в разі потреби щодо 

введення іноземних військ на свою територію. «Це виключно компетенція парламенту. І жодна 

провокація не може застосовуватись під прикриттям заяви будь-якого громадянина, навіть екс-

президента», — сказав він. 

Керівник парламенту нагадав також, що Генеральна прокуратура проводить слідство 

щодо масових вбивств в Україні і одним із головних фігурантів у цих справах є екс-президент 

Янукович. «Саме тому ГПУ звертатиметься до РФ, де нині перебуває екс-президент, з вимогою 

екстрадиції його до нашої країни, де буде забезпечений чесний і неупереджений суд», — 

наголосив О. Турчинов. 

Крім того, Голова Верховної Ради переконаний, що для швидкого зняття напруження, 

яке сьогодні виникло в АРК, Російська Федерація має негайно повернути підрозділи своїх 

збройних сил ЧФ в місця постійної дислокації. Вивести з автономії всі свої військові 
підрозділи. Припинити втручання у внутрішні справи нашої країни. А видача Україні 
Януковича, наголосив він, сприяла би пришвидшенню нормалізації двосторонніх відносин 

наших країн. 

Глава парламенту запропонував оформити цю позицію у вигляді заяви Верховної Ради 

України. Пропозицію О. Турчинова підтримали 239 народних депутатів. 

Після виступів уповноважених представників фракцій та депутатських груп сесія 

зосередилася на розгляді питань порядку денного. 

Зокрема, депутати у першому читанні та в цілому підтримали (280 — «за») проект 

закону про ратифікацію Меморандуму про взаєморозуміння між Україною як Позичальником 

та Європейським Союзом як Кредитором і Кредитної угоди між Україною як Позичальником, 

Національним банком України як Агентом позичальника та Європейським Союзом як 

Кредитором щодо надання Україні макрофінансової допомоги Європейського Союзу в сумі до 

610 мільйонів євро. Рішення щодо цього проекту депутати ухвалили без обговорення. 

Відповідно до законопроекту, Україні може бути надана макрофінансова допомога 

чотирма траншами у сумі 100, 10, 250 та 250 млн. євро відповідно. При цьому другий та третій 

транш може бути перераховано одночасно. Період між наданням першого, другого-третього та 

четвертого траншів становить не менш як три місяці.  
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Строк погашення кредиту — не більше 15 років. Відсоткова ставка запозичення буде 

відома тільки в час виходу Європейської Комісії, що має найвищий кредитний рейтинг (ААА), 

на зовнішній ринок запозичень для отримання коштів, що перераховуватимуться Україні за 

тією ж кредитною ставкою. До того ж Україною має бути профінансовано операційні витрати 

на надання кредитних ресурсів Європейською Комісією. 

Крім того, Верховна Рада утворила Тимчасову спеціальну комісію з питань підготовки 

законопроекту про внесення змін до Конституції України. До її складу ввійшли представники 

всіх фракцій та депутатських груп. Свого представника матимуть також і позафракційні. Крім 

того, на пропозицію Руслана Князевича («Батьківщина»), ТСК працюватиме до моменту 

ухвалення у парламенті закону про внесення змін до Конституції. В цілому постанову 

підтримали 288 народних депутатів. 

Затим сесія розглянула питання звільнення суддів. 

«Верховна Рада, як і весь український народ, має дуже ретельно ставитися до питання 

призначення на посаду суддів, у зв’язку з тим, що судова гілка у нас деформована, 

скомпрометована. Правосуддя в Україні протягом останніх років було відсутнє», — зауважив 

Голова Верховної Ради. Водночас він повідомив, що на розгляд парламенту виносяться не всі 
пропозиції щодо звільнення представників Феміди, а лише ті питання, які пов’язані з виходом 

суддів на пенсію. Решта питань стосовно звільнення суддів розглядатимуться у парламенті 
лише після вивчення кожної окремої заяви профільними комітетами та робочою групою, яка, на 

думку глави парламенту, має бути створена. 

Народні депутати у першому читанні ухвалили також проект закону про внесення змін 

до Податкового кодексу України щодо уточнення обліку та реєстрації платників податків. 

Водночас ухвалили рішення щодо підготовки його до другого читання за скороченою 

процедурою. Сесія також 275 голосами утворила Тимчасову спеціальну комісію з питань 

підготовки проекту закону «Про розвиток і застосування мов в Україні». Очолити цю ТСК, за 

словами голови Комітету з питань духовності і культури В’ячеслава Кириленка, погодився 

заступник глави парламенту Руслан Кошулинський. 

Голова комітету повідомив також, що до складу комісії будуть залучені депутати всіх 

фракцій і груп, а також позафракційні. Він запропонував до експертної частини залучити 

фахівців у галузі мовних питань з усіх провідних вищих навчальних закладів України. 

Водночас Нестор Шуфрич (фракція Партії регіонів) висловив переконання, що новий 

закон, який буде розроблено представниками всіх фракцій, безумовно, буде кращий за той, 

який діє нині і викликає багато запитань (як відомо, в. о. Президента заветував скасування 

мовного закону). «Ми маємо об’єднатися навколо мовного питання, особливо сьогодні, коли 

перед нами стоять значні виклики. Сподіваюся, що робота над цим законопроектом об’єднає 

Верховну Раду і суспільство», — сказав він. 

Відповідно до постанови, проект закону мав бути напрацьований до 11 березня. Часу 

дуже мало. Але, за словами В. Кириленка, його достатньо, аби вийти на базові норми, погодити 

їх в ТСК і направити перший варіант проекту закону на розгляд Венеціанської комісії. «Після 

надання висновку комісії, а ми звернемося, щоб це було у максимально стислий термін, цей 

законопроект буде винесений на розгляд Верховної Ради. До слова, попередній закон про 

засади державної мовної політики був ухвалений всупереч усім висновкам Венеціанської 
комісії. Такого не потрібно повторювати», — наголосив В. Кириленко. 

Після обговорення депутати вирішили винести за межі постанови перелік експертів, які 
братимуть участь у підготовці цього закону. Крім того, залучити до комісії провідних діячів 

культури, науки, зокрема, представлених в ініціативній групі «Першого грудня». Водночас до 

складу комісії включили голову профільного комітету, народних депутатів від АРК Валентину 

Лютікову та Мустафу Джемільова. Ще одну квоту залишили для позафракційного 

представника. Час роботи комісії продовжили до 31 березня. 

Щоправда, Голова Верховної Ради закликав колег максимально прискорити час 

підготовки проекту закону. «Коли є можливість прискорити це питання — прискорте. Я 
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розумію, що це має бути професійний збалансований закон. Але часу в нас не так багато, аби 

заспокоїти людей. Щоб не було спекуляцій щодо мовного питання», — сказав він. 

Голова Верховної Ради повідомив також, що створено консультативну групу за участю 

народних депутатів, яка працюватиме у напрямку нормалізації ситуації в Україні. 

З цього приводу з парламентської трибуни виступив Нестор Шуфрич. Говорив 

російською, бо це питання насамперед стосується Автономної Республіки Крим. 

«В пятницу состоялась встреча представителей Верховной Рады Украины с 

руководством АРК. Был озвучен целый пакет тех вопросов, которые поднимаются парламентом 

и общественностью автономии. Принято предварительное решение о создании 

межпарламентской рабочей группы по изучению вопросов внесения изменений в Конституцию 

АРК в вопросе расширения полномочий автономии. Надо отдать должное, этот вопрос не 

возник сегодня и это не вопрос новой власти. Более 10 лет, в том числе и я, будучи депутатом 

ВР АРК, не единожды обращались к власти с инициативой начать диалог и внести изменения в 

Конституцию Крыма. Уверен, что на площадке, которая будет создана двумя парламентами, мы 

сможем найти ту дорогу компромисса и единения, которая сегодня так необходима», —сказав 

Нестор Шуфрич. 

Насамкінець Голова Верховної Ради зазначив, що відповідно до календарного плану, 

цього тижня депутати мають працювати у комітетах. Питань, які потрібно ухвалити, багато, але 

перед тим їх мають опрацювати профільні комітети. З огляду на це у роботі парламенту було 

оголошено перерву до 10-ї години наступного вівторка 11 березня. Водночас з огляду на 

складну ситуацію наших відносин з РФ глава парламенту попросив народних депутатів не 

залишати межі Києва для того, щоб парламент міг зібратися у будь-який час для прийняття 

важливих рішень. 

Із Днем народження цього дня вітали народних депутатів Олега Гелевея та Сергія 

Мартиняка. Крім того, головуючий повідомив про вихід із фракції Партії регіонів народних 

депутатів Сергія Клюєва, Володимира Наконечного та Григорія Груби. 

Сесія також достроково припинила депутатські повноваження Степана Кубіва, якого 

призначено головою Національного банку України. А Сергія Власенка поновили у статусі 
народного депутата. Відповідне рішення ухвалив Вищий адміністративний суд від 28.02.2014 

року. З огляду на те, що А. Яценюк склав повноваження, його місце у фракції займе С. 

Власенко. 

Голова Верховної Ради Олександр Турчинов: 

«Рішення і процеси в Криму контролює не кримський парламент, який ухвалює іноді 
постанови, які суперечать Конституції та законам, а військове керівництво Російської 
Федерації. І це є проблема. Тому передумовою розв’язання всіх проблем є повернення 

російських військових в місця дислокації, залишення території АРК. Це головна передумова 

для того, щоб розв’язати всі проблеми. А я переконаний, що ми їх розв’яжемо обов’язково». 

Народний депутат Нестор Шуфрич (фракція Партії регіонів): 

«Сьогодні всі єдині в тому, що незалежно від місця проживання, мови спілкування та 

віросповідання, всі ми живемо в одній країні, а тому маємо чути та поважати один одного. 

Переконаний, у діалозі та єдності — наша сила». 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=322006 

Критический отзыв  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В начале заседания Верховной Рады народные депутаты поддержали заявление о выводе 

иностранных военных подразделений с территории Украины. "Чтобы снять напряжение, 

которое возникло в Крыму, Российская Федерация должна немедленно вернуть подразделения 

своих вооруженных сил, Черноморского флота в места постоянной дислокации, вывести из 
автономии все свои военные подразделения, прекратить вмешательство во внутренние дела 
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Украины",— заявил Председатель Верховной Рады, и.о. Президента Александр Турчинов. 

Предложения спикера народные депутаты поддержали 239 голосами. 

Турчинов сообщил, что в ночь с понедельника на вторник постоянный представитель 

России в ООН Виталий Чуркин, выступая на заседании Совета безопасности этой организации, 

не исключил введения на территорию Украины ограниченного воинского контингента РФ. "Во 

время заседания ООН представитель РФ заявил, что Россия ввела или собирается ввести войска 

на территорию Украины по обращению гражданина Украины Виктора Януковича",— сказал 

спикер, подчеркнув, что, согласно п. 23 ст. 85 Конституции, принятие решения о допуске 

подразделений вооруженных сил других государств на территорию Украины может принимать 

только Верховная Рада. 

Следует отметить, что в России отрицают присутствие своего военного контингента на 

полуострове. Выступая на заседании Совета ООН, Виталий Чуркин зачитал письмо Виктора 

Януковича Владимиру Путину с просьбой использовать вооруженные силы РФ "для 

возобновления законности и защиты населения", но отметил, что президент России пока не 

принял такого решения. Владимир Путин на вчерашней пресс-конференции назвал людей, 

вооруженных армейским стрелковым оружием и блокирующих с помощью военной техники 

российской армии украинские военные части, "местными силами самообороны". 

Продолжая тему военно-политического кризиса в Крыму, Александр Турчинов сообщил, 

что в ближайшее время Генеральная прокуратура обратится к России с требованием об 

экстрадиции Виктора Януковича. Как известно, 25 февраля ГПУ объявила его в розыск 

согласно ч. 2 ст. 115 Уголовного кодекса ("умышленное убийство"; предусматривает лишение 

свободы на срок от 10 до 15 лет или пожизненное лишение свободы с конфискацией 

имущества). 

В ГПУ также проверяют заявления Януковича на пресс-конференции в Ростове-на-Дону 

28 февраля о том, что он является действующим главой украинского государства на наличие 

признаков преступления по ст. 109 УК ("захват государственной власти"; до 10 лет лишения 

свободы). "В Украине ему будет обеспечен честный и непредвзятый суд",— пообещал 

Александр Турчинов. 

Впрочем, выдвинутых Виктору Януковичу обвинений народным депутатам показалось 

недостаточно: 

— Чтобы вернуться к власти, Янукович обратился к Путину с просьбой ввести войска в 

Украину! Это государственная измена! — возмутился народный депутат Олег Ляшко 

(внефракционный), потребовав от Генпрокуратуры открыть уголовное производство в 

отношении "бывшего президента Януковича" по ст. 111 УК ("государственная измена"; мера 

наказания — до 15 лет тюрьмы). "По закону мое заявление — это устный официальный запрос, 

и ГПУ обязательно должна на него отреагировать",— подчеркнул господин Ляшко. 

Обсудив ситуацию в стране, народные депутаты приступили к рассмотрению повестки 

дня. В частности, Верховная рада создала временную специальную комиссию под 

руководством вице-спикера Руслана Кошулинского ("Свобода"), которая займется подготовкой 

закона "О развитии и применении языков в Украине". Рабочую группу для переговоров с 

депутатами госдумы в Раде решили не создавать, отметив, что в парламенте действует 

украинско-российская межпарламентская комиссия. 

Рассмотрев повестку дня, Александр Турчинов попросил народных депутатов, 

"учитывая ситуацию в Крыму", не выезжать из Киева, чтобы Рада могла оперативно собраться, 

и закрыл заседание до 11 марта. 

На следующей неделе народные депутаты планируют начать переговоры по назначению 

первого вице-спикера. Вчера в парламенте было зарегистрировано два соответствующих 

проекта постановления: народный депутат Виктор Бондарь (группа "Суверенная европейская 

Украина") предложил кандидатуру народного депутата Сергея Гриневецкого (Партия 

регионов), а народный депутат Николай Рудьковский (внефракционный) — заместителя главы 

фракции Партии регионов Сергея Тигипко. 
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В коалиции заверили, что эта должность отойдет оппозиции. "Мы ждем, когда 

оппозиция согласует кандидатуру, потому что у Партии регионов свое видение, у Компартии — 

свое. В любом случае этот вопрос будет поставлен не раньше чем через месяц — так мы 

решили на заседании совета фракции в понедельник, чтобы не обострять ситуацию кадровыми 

вопросами",— заявил и.о. главы фракции "Батькивщина" Сергей Соболев. 

http://www.kommersant.ua/doc/2422750 

Вадим Новiнський: «Ми своїх інвестицій в економіку України не зупинили»  

«День» 

У вихідні дні свою позицію з кримського питання висловив ряд найбільших українських 

бізнесменів. Зокрема Рінат Ахметов закликав до збереження територіальної цілісності України. 

А двоє з найбагатших українців — Ігор Коломойський та Сергій Тарута на прохання влади 

погодилися взяти відповідальність за управління ситуацією в своїх регіонах, очоливши 

обладміністрації. 

Після позачергових зборів ВР у неділю 2 березня, на якому депутати прийняли ряд 

важливих документів, «Дню» вдалося поспілкуватися з іще одним представником великого 

капіталу в Україні, народним депутатом Вадимом НОВІНСЬКИМ. 

Погляд Новінського на те, що відбувається сьогодні в Україні цікавий з трьох причин. 

По-перше, він — російський бізнесмен, який став громадянином України. По-друге, 

Новінський, як головний акціонер «Смарт-холдингу», входить до рейтингу найбагатших і 
найвпливовіших підприємців України. І, по-третє, він обирався до Верховної Ради як 

мажоритарник у виборчому окрузі №224 у місті Севастополі. 

До того ж, Новінському пропонували взяти під свою опіку та контроль, за прикладом 

Коломойського і Тарути, Крим, але він... відмовився. Чому — далі в інтерв’ю. За 22 хвилини 

спілкування у мене склалося враження, що у своїх відповідях він був максимально чесний, 

насrільки це дозволяє нинішня ситуація. 

— Як ви оцінюєте ухвалені Верховною Радою документи? 

— Ухвала парламенту — дуже зважена, гранично коректна і мудра. 

— Скільки часу відводитися на «фідбек» від російської сторони? 

— Я гадаю, що відповідь буде. Якщо не станеться жодних провокацій на території 
Криму, то постанова виконуватиметься. 

— У ВР кажуть: якщо цей набір заходів не спрацює, то наступним кроком має бути 

розірвання «харківських угод». 

— Це ніяк не допоможе, а лише погіршить ситуацію. Ні в якому разі не можна чіпати 

питання «харківських угод», тим більше їх денонсації. 

— Якщо затверджені ВР і РНБО заходи не спрацюють, то як діяти далі? 

— Спрацюють. Ми сьогодні проголосували за мирний спосіб врегулювання, і потрібно 

йти цим шляхом. Потрібно якнайшвидше сформувати переговорну групу на чолі або з Головою 

ВР, або з прем’єр-міністром, і включити до неї ще кілька осіб. Ця група має вести постійний 

діалог... 

— Ви до неї ввійдете? 

— Не мені вирішувати. Хай вирішує керівництво країни. Потрібно негайно розпочинати 

переговори, бо все вирішується за столом переговорів, а не силою зброї. 

— Які кроки надалі потрібно застосувати, щоб уникнути посилення сепаратистських 

проявів на півострові? 

— По-перше, забезпечити дотримання прав російськомовного населення. В жодному 

разі не можна було чіпати мовний закон, але ніхто не послухав. І це теж дало черговий поштовх 

до ескалації напруженості в Криму. Тому потрібно терміново доопрацювати цей закон, внести 

до нього поправки — і він має працювати. 
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По-друге, гарантувати недоторканність майна Української православної церкви 

московського патріархату. Аби в жодному разі не було вторгнення і, тим більше, якихось 

насильницьких дій... 

Нещодавно прозвучали небезпечні заклики — вивозять святині з Києво-Печерської 
Лаври... Цього не можна робити і піддавати жару до вогню. 

По-третє, розширити повноваження АРК в питанні розпорядження своїм бюджетом. І це 

стосується не лише Криму. Думаю, що місцеве самоврядування в усіх регіонах України має 

отримати більше бюджетної свободи. Це буде реальним управлінням територіями. 

І четверте, ухвалити закон "Про стасус міста-героя Севастополь" і дати можливість 

людям обирати міського голову. 

— У деяких областях головами облдержадміністрацій уже призначили низку бізнесменів 

(Ігоря Коломойського, Сергія Таруту). Кажуть, що вам теж пропонували перейти на високу 

посаду до Криму? 

— Була розмова на цю тему. Але потрібно робити кроки, які підуть на користь ситуації, 
а не посилять суперечності. Тому я переконав ініціаторів... Я запропонував свої послуги як 

можливий парламентер між керівництвом Верховної Ради України і парламентом Криму, щоб 

якимось чином зближувати позиції і постаратися загасити конфлікт. 

— Які, на ваш погляд, причини виникнення нинішньої ситуації в Криму? 

— Напруженість у Криму — це наслідок усіх подій у Києві. 

— Зараз багато кажуть про дефіцит нормальної системної роботи з регіоном з боку 

влади. Ви згодні? 

— Це також. Конфлікт підхльостувало й те, що після Майдану з’явилися щодо Криму 

дуже різкі заяви багатьох політиків, які, попри складну ситуацію в країні, почали займатися 

передвиборною президентською кампанією . 

— Хто повинен відповісти за те, що спрацював чинник сепаратизму на Кримському 

півострові? 

— У будь-якій ескалації і напруженості не потрібно шукати одного винного. 

Недопрацювали всі: Верховна Рада у повному складі, коаліція, опозиція... Хтось виступав, а ми 

не змогли їх стримати. І навіть на закритому засіданні ВР звучали безвідповідальні виступи 

політиків, які свій рейтинг підносять, а всю країну приводять у ще більший хаос. 

— Чи є у вас відчуття, що ситуація з Кримом вирішиться на користь України і що не 

буде сумного фіналу? 

— У мене таке відчуття є. Рада і уряд все задля цього роблять. І зараз усі повинні молити 

Бога, аби компроміс знайшли якомога найшвидше. 

— Щодо роботи в Раді: чи відчули ви при формуванні коаліції і уряду, що в парламенті 

змінилися правила гри? 

— Складне запитання. Я не думаю, що ці правила гри якось істотно змінилися. Попри те, 

що деякі очільники міністерств призначалися за професійними ознаками, особи все ж значної 
частини міністрів викликають запитання. Проблема в тому, що одразу змінити правила 

неможливо. Потрібен час, аби з’явилася нова якість політики. Головне завдання КМУ 

забезпечити стабільність у країні. Чекати чогось більшого від уряду за нинішніх умов дуже 

складно. Тому від КМУ потрібні дуже виважені кроки, жодних різких рухів робити не слід. 

Важливо, щоб виплачувалися зарплати, пенсії, допомоги. Інакше — буде новий вибух. А цього 

не можна допустити. 

Економічна стабільність і спокій — головні завдання. Лише тоді можна говорити про 

якийсь економічний розвиток. За нинішньої ситуації я не знаю, хто з великих інвесторів прийде 

вкладати в Україну. І мине не один рік, поки довіра з’явиться. 

— Скільки на це Україні буде потрібно років? 

— Від трьох до п’яти років. 
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— Ви кажете, що Україні складно залучати кошти. Може, прислухатися до поради 

відомого Збігнєва Бжезинського: не чекати кредиту від МВФ чи ще від когось, а дачі клич 

бізнесменам з першого 10-ку української сотні Forbes із проханням скинутися по мільярду 

доларів і «викупити» нашу країну з міжнародної фінансової кабали? 

— Запитання цікаве. Але не забуваймо, що українські компанії, на відміну від іноземних, 

і так продовжують інвестувати. Як один з акціонерів великих вітчизняних компаній можу 

сказати: ми своїх інвестицій в економіку України не зупинили. 

— Для відновлення довіри також дуже важливо ще одне. В жодному разі не можна 

відкривати «скриньку Пандори», пов’язану з реприватизацією чи з націоналізацією об’єктів, які 

були приватизовано останнім часом. 

— Ба більше, я б проголосував у Верховній Раді закон про амністію капіталів, аби ніхто 

не думав, що завтра «душитимуть», «нагинатимуть» чи якимось іншим чином ображатимуть. 

— Чи є для вас як громадянина нашої країни Янукович, який утік, президентом України? 

— Це складне запитання, і відповідь на нього криється в юридичній площі. Якби 

президент Янукович був тут, то він був би легітимним, і ніхто б не міг цю легітимність 

заперечити. 

— А що з вашою подальшою участю у лавах регіоналів: чи ви й надалі залишатиметеся у 

фракції? 

— Я не люблю перебіжчиків, які гадають, що таким чином купили собі індульгенцію. Це 

не зовсім правильно. Тому що в тих трагічних подіях, які сталися в Україні протягом останніх 

двох тижнів, винні абсолютно всі... Щодо Партії регіонів скажу таке: я не є членом партії, а 

увійшов до фракції як депутат-мажоритарник від міста Севастополя. Але я думаю, що ПР — 

потужна партія, яка представляє інтереси виборців південного Сходу України. Необхідно 

виконати роботу над помилками, виправити їх, повністю перебудувати роботу усередині партії, 
аби вона була не лідерського типу, а спиралася на простих людей. І тоді буде успіх. 

— Чи маєте ви намір вступати до Партії регіонів? 

— Я не знаю. Але можу сказати чітко, що політика, на жаль, шкодить трохи моєму 

сумлінню й душі. Тому що політика — це суміш брехні, зради і підлоти. Я з цим не хочу 

миритися. 

— Чому ж ви тоді в ній залишаєтеся? 

— Це ще запитання. Я поки що не вирішив — залишаюся чи йду. 

— Багато хто каже, що вас тримає в українській політиці «спецзавдання» Путіна. 

— Це неправда. Цілковита маячня. Я вже казав вам і ще раз скажу: я хочу жити в гарній 

європейській країні Україні. І сьогодні було б із мого боку зрадою за такої непростої ситуації 
кудись утікати. Ви бачили, що всі ці дні я був тут у Раді і нікуди не втікав, не виїжджав. Я 

щодня ходив на роботу, намагався допомогти знайти потрібні рішення і вихід із ситуації. І 
робитиму це й надалі. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/ekonomika/vadim-novinskiy-mi-svoyih-investiciy-v-

ekonomiku-ukrayini-ne-zupinili 

Злагода. Ситуативна  
Ніна Цюпа, «Сільські Вісті» 

Тиждень, що минув, був аж надто напружений для парламенту, який опинився не тільки 

в епіцентрі вибухових подій, а ще й на якийсь час у ролі єдиного легітимного органу із діючої 
досі владної тріади. Із чимось він справився, десь припустився помилок. Отож спробуємо 

розібратися у цьому безпрецедентному законотворчому авралі, котрому поки що не видно 

кінця-краю, що й засвідчили минулі вихідні. 

Різнолика Верховна Рада попри сумніви скептиків оперативно продемонструвала 

розуміння ситуації і нечувану працьовитість, а заодно й пристосуванські таланти. 
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Надія і опора відставленого владця — фракція Партії регіонів на диво швидко оговталася 

і, рішуче відхрестившись від учорашнього політичного кумира, зайнялася самопорятунком. 

Невелике її ядро, словесно «очистившись», заявило, що від своїх партквитків не відмовляється і 
навіть планує поборотися на позачергових президентських виборах за булаву, а поки що 

переходить в опозицію. Однак значна частина «регіоналів» та «співчуваючих» із ближнього 

кола хутенько і цілком прогнозовано «перетекла» в нову парламентську більшість, утворивши 

депутатські групи «Економічний розвиток» (33 народні депутати) та «Суверенна європейська 

Україна» (37 народних депутатів, переважно позафракційні). Вони й підставили плече 

учорашній опозиції — фракціям «Батьківщина», «Свобода» та «УДАР», кількісного складу 

яких було недостатньо для утворення нової коаліції. А саме вона, згідно з Конституцією-2004, 

дію якої рішенням парламенту відновлено з 22 лютого, мала невідкладно сформувати новий 

уряд. Утім, його чільника А. Яценюка минулого четверга парламент призначив із рекордною 

одностайністю — 371 «за». Такої підтримки досі не мав жоден Прем’єр. Щоправда, не було й 

подібних ситуацій. Голосували «за» навіть комуністи. Урядову команду затверджено 331 

голосом, 294 «за» схвалено програму діяльності Кабміну. Це при тому, що офіційно нова 

коаліція (одержала назву «Європейський вибір») нараховує 250 народних депутатів. 

Наламали дров 

ДОКИ євромайданівці під будівлею парламенту впродовж тижня дружно надихали 

депутатів на законотворчість і всіляко демонстрували готовність контролювати нову владу (а 

креативу мітингувальникам не бракувало!), «перелицьований» парламент намагався бути в 

руслі вимог політичного моменту. 

Серед численних постанов та законів щодо кадрових змін, приведення законодавства у 

відповідність із відродженою Конституцією-2004 схвалено чимало й суто політичних. Верховна 

Рада повністю реабілітувала політв’язнів, зарахувавши до їх числа кілька десятків героїв більш 

давніх резонансних судових справ, скажімо сина і батька Павличенків, В. Запорожця з 
Семиполків на Київщині, так званих «Васильківських терористів» та інших. Знайшовся час і 
для постанови з оцінкою безхребетності суддів Конституційного суду, які на догоду владі 
жонглювали Конституцією і тепер позбулися своїх крісел «за порушення присяги». 

Кияни нарешті одержали можливість, якої були позбавлені тривалий час, обирати мера 

та переобирати міськраду (25 травня ц. р.). Такий же подарунок зроблено громадам низки міст, 

де попередня влада з різних, переважно політичних, причин відстрочувала вибори керівників 

органів місцевого самоврядування. 

Депутати посягнули навіть на «священну корову» уряду М. Азарова — схвалили 

постанову про ліквідацію Міністерства доходів і зборів, сумнозвісного «Мінздоху». 

Та й собі врешті врізали «пайку», прийнявши 301 «за» Закон «Про внесення змін до 

Закону України «Про статус народного депутата України» (щодо скасування пільг)». Йдеться 

про виплати матеріальної допомоги на оздоровлення у розмірі подвійної місячної зарплати, 

значних сум при виході на пенсію, безкоштовне забезпечення путівками тощо. 

Пообіцяли — на черзі відміна пільг для суддів, представників сановної еліти, захмарних 

пенсій високоранговим чиновникам. 

Утім, не всі кроки парламенту, часом зроблені в запалі «революційної доцільності», 

м’яко кажучи, зрозумілі громадськості й аналітикам. Скажімо, неоднозначну реакцію 

викликало рішення повернути картки для голосування, тобто відновити в депутатському статусі 
О. Домбровського та В. Балогу, які втратили його за рішенням Вищого адмінсуду. І вже зовсім 

не зрозуміло, як у цій компанії опинився одіозний І. Марков, якому після цього вдалося 

вибратися з СІЗО на волю. 

Чимало дров наламали, необдумано відмінивши скандальний закон про мови (більш 

відомий як «закон Колесніченка — Ківалова»). І хоча, оперативно відреагувавши на нездоровий 

резонанс такого кроку, Голова ВР О.Турчинов цього рішення не підписав (тобто закон 

фактично не відмінено), для російськомовних регіонів Сходу та Півдня це стало іскрою, 

необачно кинутою біля скирти соломи, з якої проросійськи налаштовані сили з готовністю 

роздмухали вогнища невдоволення. 
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Щоправда, наївно було б думати, що якби «закон Ка — Ка» не чіпали, то не збурилася б 

ситуація, скажімо, в Криму і там обійшлося б без російської інтервенції. Вигадали б іншу 

причину. Але саме цей гіркий урок має остудити «революційні» голови в парламенті і на перше 

місце поставити колективну відповідальність за кожне слово і кожне рішення. У такий час живе 

сьогодні Україна. 

На межі 

НИНІ ситуація в державі змінюється настільки стрімко, особливо на Півдні та Сході, що 

робити якісь парламентські прогнози навіть на найближчу перспективу зовсім невдячна справа. 

Безперечно це позначається й на настроях депутатів. Ті, хто ще вчора, зрікшись Януковича та 

прилаштовуючись в обозі нової влади, не полишали бавитися ідеєю федералізації України, 

сьогодні примовкли. Держава нині на межі, за якою реальна загроза втрати суверенності. І не 

тільки через відверто окупаційні кроки Росії, яка збирається на своїх багнетах повернути на 

втрачений трон В. Януковича, а й завдяки доморощеним горе-політикам, які в гонитві за 

партійними рейтингами та власною вигодою забули головне: їхня самореалізація можлива 

тільки в Україні як державі! У російському політикумі їм місця немає. Там щільна черга своїх. 

Цю тенденцію, до речі, яскраво проявили події в Криму, де відразу Росія висунула на перші 
ролі власних ставлеників, на «прохання» яких Крим на очах у всього світу одномоментно 

перетворено на плацдарм наступу на Українську державність. 

Екстрене засідання 

У НЕДІЛЮ парламент зібрався на термінове закрите засідання. Депутати 

конституційною більшістю схвалили рішення РНБО про невідкладні заходи щодо забезпечення 

нацбезпеки, прийняли постанову з вимогою до РФ негайно повернути російські військові 
частини в місця їх дислокації. Ще одним рішенням внесено зміни до держбюджету-2014 задля 

підвищення боєготовності вітчизняних Збройних Сил. Депутати також закликали уряди країн-

гарантів та міжнародні організації зробити все можливе, щоб не допустити інтервенції РФ на 

суверенну територію України. Представників міжнародних інституцій запрошено прибути в 

Україну та взяти участь у роботі моніторингових груп для контролю за ситуацією. 

Депутати висловили готовність у разі необхідності збиратися на екстрені засідання в 

будь-який час доби. 

Кулуари парламенту нині заповнені медійниками з усього світу. 

Доки відбувалося недільне пленарне засідання, під кількома десятками прапорів країн 

світу прийшла підтримати парламент і нову владу численна група іноземців, які тимчасово 

проживають у нашій державі. 

http://www.silskivisti.kiev.ua/19072/index.php?n=21484 

Две партии разобрали большинство квот на губернаторские кресла  
Анастасия Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине" 

И. о. президента Александр Турчинов назначил новых губернаторов. Главный сюрприз - 
назначение на должности руководителей восточных областей богатейших людей страны - 

Игоря Коломойского и Сергея Таруты. Ходит упорный слух, что к этой компании 

присоединится еще один миллиардер - депутат Вадим Новинский, которому пророчат Крым 

после того, как там ситуация стабилизируется. 

Есть и еще один сюрприз. Как оказалось, Александр Турчинов реанимировал некоторых 

деятелей эпохи Виктора Ющенко, которые в последние годы прозябали в забытьи. Сейчас они 

нашли себе новых покровителей и возвращаются на руководящие посты. 

Но если глянуть повнимательнее, то "нашеукраинцы" теряются в перечне других 

новоназначенцев - членов партий "Батьківщина" и "Свобода". Каждая из них получила квоты на 

области и выбирала претендентов только из числа верных членов. Порой ситуация несколько 

абсурдная. К примеру, Кировоградской областью будет руководить Александр Петик - 

чиновник из Киева эпохи экс-мэра Александра Омельченко. В последнее время, по слухам, он 

был помощником нардепа от "Свободы". 
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Всего Александр Турчинов, первый замглавы "Батьківщини", дал должности девятерым 

членам своей партии и шестерым подчиненным Олега Тягнибока. В кулуарах Рады говорят, что 

даже в тех областях, где назначены представители партии "Свобода", первыми замами пойдут 

люди из "Батьківщини". 

- Нельзя было идти по этому пути, надо было прислушаться к мнению народных 

советов, которые сформировали во время активной фазы протестов, - считает политолог 
Виталий Бала. – Новой власти надо было назначать тех, кого рекомендовали общественники, 

даже если это были беспартийные. 

http://kp.ua/daily/030314/441797/ 

Валерия Лутковская не увидела нарушений прав человека в Крыму  
Алексей Барановский, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Уполномоченный Верховной Рады по правам человека Валерия Лутковская вчера 

сообщила, что в офис омбудсмена не поступали обращения в связи с дискриминацией или 

преследованиями русскоязычного населения или граждан России, проживающих в Крыму. 

"Были обращения из Крыма в связи с общими системными проблемами, но мы не делим 

жителей полуострова по происхождению или гражданству, обращений же именно в связи с 

дискриминацией по национальному признаку не было",— заявила Лутковская, подводя итоги 

своего визита в Крым. Кроме того, она рассказала, что, по ее сведениям, у заблокированных на 

территории воинских частей украинских военнослужащих возникли проблемы с водой и 

питанием, и что им на выручку пришли местные жители. 

Лутковская рекомендовала народным депутатам возобновить деятельность специальной 

комиссии по Крыму, созданной еще в июне 2013 года: "Верховная Рада и Верховный совет 

Крыма — единственные легитимные органы власти, чей статус сегодня никем не оспаривается, 

нужно активизировать их взаимодействие для урегулирования ситуации на полуострове". 

В то же время омбудсмен скептически отнеслась к предложению председателя 

постоянной комиссии совета по правам человека при президенте РФ Андрея Юрова, 

находящегося сейчас в Крыму с гуманитарной миссией, по созданию украинско-российской 

правозащитной комиссии по наблюдению за соблюдением прав человека на полуострове: "Я не 

вижу правовых оснований для создания подобной комиссии". Вместе с тем Валерия Лутковская 

приветствовала работу в Крыму международных правозащитных наблюдателей. 

Юров подтвердил, что острых проблем с нарушениями прав и свобод человека в Крыму 

нет: "Крым не нуждается ни в войсках НАТО, ни в войсках РФ для защиты прав человека". Он 

полагает, что создание двусторонней российско-украинской правозащитной комиссии могло бы 

разрядить обстановку, в том числе для "развеяния мифов", циркулирующих в информационном 

пространстве. 

http://www.kommersant.ua/doc/2423325 

Інтернет-ЗМІ 

Мустафа Джемилев: «Украина должна начать переговоры о вступлении в НАТО»  

Независимое Бюро Новостей 

Народный депутат Украины («Батькивщина»), председатель Меджлиса 

крымскотатарского народа 1991-2013 гг. Мустафа Джемилев считает, что Россия пытается 

реализовать в Украине «абхазский сценарий». Для того чтобы подобные проявления агрессии 

впредь не повторялись, Украина должна как можно быстрее начать переговоры о вступлении в 

НАТО, уверен политик. 

Вы как крымчанин, можете прокомментировать последние события, происходящие на 

территории полуострова? 
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Я не считаю себя крымчанином. Я считаю себя коренным жителем Крымского 

полуострова, представителем коренной нации Крымского полуострова – крымским татарином. 

Но большинство населения Крыма русскоязычное население – более 80%. Их предки были 

переселены на нашу территорию после депортации коренного народа. 

Сейчас мы себя чувствуем в Крыму, как в оккупированной стране. Наша страна 

подверглась агрессии. Вошли иностранные войска, сначала, правда, они прислали террористов, 

которые захватили ключевые административные здания – Верховной Рады и Совета министров 

Крыма. В Верховной Раде они под дулами автоматов заставили депутатов принять те решения, 

которые они приняли, – о референдуме и об изменении состава правительства и после этого 

последовало решение Совета Федерации РФ, дающее право Владимиру Путину на введение 

войск на нашу территорию. 

То есть, это практически объявление войны. Хотя, правда, Путин это будет держать как 

козырь в руках, дескать, захочу – введу войска, право уже есть. Поэтому надо принимать 

экстренные меры для защиты наших национальных интересов и для защиты нашей страны. 

Какие это должны быть меры? Что должно делать руководство Украины? 

Должна быть всеобщая мобилизация. В тех районах и областях, где это необходимо, 

надо ввести военное положение. Разумеется, нужна очень активная деятельность на 

международном уровне. Такое разбойное, бандитское поведение в XXI веке немыслимо. Тем 

более, в центре Европы. 

Украина должна в корне пересмотреть свою внешнюю политику. Наша страна не может 

быть равноудаленной как от цивилизованных европейских стран, так и от хищников, которые 

хотят военным путем в нашей стране устанавливать тот порядок, который им нравится, тот 

административный устрой, который их устраивает, а не нас. И разумеется, надо готовиться ко 

всяким неожиданностям. 

Каким образом Украина должна пересмотреть свою внешнюю политику? С кем нам по 

пути? 

Во-первых, надо сразу же начинать переговоры с Россией о выведении Черноморского 

флота РФ с нашей территории, поскольку практика показала, что этот флот там существует не 

для того, чтобы защищать кого-то. 

Те корабли, которые там есть, в несколько раз уступают военным силам той же Турции, 

и в случае военных актов, военных действий, они будут разгромлены в течение нескольких 

часов. Но для таких бандитских действий, которые происходят сейчас на нашей территории, их 

достаточно, и также достаточно для моральной поддержки сепаратистских сил на территории 

Крыма. 

Предположительно, Россия будет уклоняться от ведения переговоров, а может быть 

даже откажется. В этом случае Черноморский флот РФ должен рассматриваться как незаконное 

военное формирование на нашей территории со всеми вытекающими из этого последствиями. 

Украина должна начать активные меры и переговоры о вступлении в 

Североатлантический Альянс. Без этого нам будет очень трудно. 

Правильно было сказано, что здесь повторяется «абхазский сценарий». Причем доводы 

те же самые – стандартные. Они ничего нового даже не придумали. Но на этот раз они такие 

абсурдные! Ведь они говорят об ущемлении и преследовании русскоязычных на территории 

Крыма! Это просто курам на смех, ведь там подавляющее большинство составляют русские 

средства массовой информации. Школы, детские сады… все на русском. 

Больше всего там подавляется коренной народ – крымские татары. И у нас есть очень 

большие и оправданные опасения, что крымские татары больше всего пострадают от этой 

оккупации. Потому что Меджлис крымскотатарского народа с момента провозглашения 

независимости и по настоящий день является основной прогосударственной силой, 

выступающей против сепаратистских поползновений в Крыму. 

Считаете ли вы законным референдум, который теперь перенесли на конец марта? 
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Это, конечно, абсурдное решение. Во-первых, оно незаконное. По той причине, что у нас 

нет закона о местном референдуме. Этот закон должен быть принят Верховной Радой Украины. 

И потом, вопрос, определяющий статус той или иной территории в составе Украины, решается 

не на местном референдуме, а на общегосударственном референдуме. 

А во-вторых, итоги референдума не обязательны к исполнению, и носят 

рекомендательный характер. Опять же они должны рассматриваться тут, в Верховной Раде 

Украины, и утверждаться. 

Само по себе решение принималось в смехотворных условиях. Здание ВР АРК было 

занято неизвестными вооруженными формированиями, которые контролировали пропуск 

людей в ВР АРК, отнимали мобильные телефоны, производили обыск, сажали на места и 

внимательно следили, как они будут голосовать. Даже в этих условиях там точно было 47 

депутатов при необходимом минимуме 51. Но у, так называемого, спикера Константинова 

(Владимир Константинов – глава ВР АРК - НБН.) было 64 карточки, и они были использованы. 

И таким образом было принято решение. 

Разумеется, для российской пропаганды этого будет достаточно, чтобы сказать: вот вам 

волеизъявление трудящихся – народа Крыма, и они хотят независимости или присоединения к 

матушке-России. Я думаю, что поэтому никто, ни одна цивилизованная страна не будет 

признавать этот референдум. 

http://nbnews.com.ua/ru/tema/114548/ 

Сергей Соболев: Завершение военных учений РФ - «фактор стабилизации 

ситуации»  

Багнет 

Народный депутат от «Батькивщины» Сергей Соболев считает, что решение Президента 

России Владимира Путина о прекращении военных учений России является «фактором 

стабилизации ситуации».  

Как передает УНИАН, об этом он сказал сегодня в комментарии журналистам. «В 

результате очень серьезного давления на Президента Путина со стороны мировых лидеров, 

очень твердой позиции, на которую не рассчитывало российское руководство, твердости наших 

солдат и офицеров, которые находятся в Крыму, и фактически не позволили себе ни одного 

акта измены, кроме известного вам изменника, я думаю, что фактически это дало свои первые 

результаты. И заявление Президента Путина о том, что они прекращают учения на западных 

своих границах - это первый фактор начала стабилизации ситуации», - сказал Соболев.  

В то же время он добавил, что «мы прекрасно понимаем, что ни один российский солдат 

не будет отозван из Крыма». По словам Соболева, на сегодняшний день создаются группы из 
офицерского и генеральского состава, работников спецслужб, которые «разрабатывают целый 

ряд сценариев, как дальше отрабатывать ситуацию в Крыму». Читайте также: Возвращение 

Януковича к власти невозможно «Я думаю, с этим и связана эта короткая пауза. Но сейчас 

готовятся соответствующие решения, и я думаю, что, как только мы будем готовы, а сессия не 

закрыта, эти решения будут внесены в сессионный зал», - добавил депутат. В то же время на 

вопрос, будет ли Верховная Рада все же создавать группу для переговоров с РФ, Соболев 

отметил, что группа все равно будет создаваться, и в нее должны войти по одному 

представителю от каждой фракции. «Где, на какой территории будут происходить эти 

переговоры, это еще зависит от нашей группы, которая сейчас отбывает в Крым», - сказал 

парламентарий.  

Как сообщалось, 26 февраля Путин поручил Министерству обороны РФ осуществить 

неожиданную комплексную проверку боеготовности Западного и Центрального военных 

округов. Сегодня, 4 марта, пресс-секретарь Путина Дмитрий Песков заявил, что Путин отдал 

приказ войскам и соединениям, которые принимали участие в военных учениях, возвращаться в 

места постоянной дислокации. В то же время, по информации Государственной пограничной 

службы Украины, скопление военной техники наблюдается на территории РФ вблизи границы 
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с Харьковской, Луганской и Донецкой областями. Такие данные могут свидетельствовать о 

подготовке российской стороны к сухопутному вторжению, отмечают пограничники. 

http://www.bagnet.org/news/politics/235319 

Dreams come true Ірини Сех  
Західна Інформаційна Корпорація 

Несподіванкою призначення народного депутата від «Свободи» Ірини Сех на посаду 

голови Львівської облдержадміністрації може бути лише для того, хто не до кінця володіє 

інформацією про її політичний шлях та ситуацію всередині цієї партії на Львівщині. Мета цієї 
статті – заповнити прогалини. І дати відповідь на питання: як же так сталося, що сільська 

вчителька з глухого району очолила найбільшу найбільшу область Галичини. 

Сех була активна ще під час навчання у Бродівському педагогічному коледжі. Обов’язки 

старости і комсорга групи тоді входили в «пакет» найбільших досягнень при навчанні. І Ірина 

Ігорівна взяла цю висоту. Слід віддати належне – одногрупників Ірина не забуває і досі. 
Приміром, довга історія минулого року з наданням у користування мисливських угідь 

«Верхоли» це був, власне, подарунок нового губернатора, а тоді – нардепа однокурсникам.  

Далі була робота в Бродівській гімназії (тоді школи № 1). Під пильним керівництвом 

члена бюро райкому Комуністичної партії Присяжнюк Ірина Сех, окрім вчительської ставки, 

отримує роботу… правильно – піонервожатої. За цю послугу вона сповна віддячить наставниці 
вже у 2010 – всупереч задекларованій стратегії «Свободи»: «Ні трьом «К» – кучмістам, 

комуністам і кагебістам», саме «Кобру», а так звуть у Бродах директора тепер вже Бродівської 
гімназії, висувають кандидатом від ВО «Свобода» до районної ради саме по районному центру. 

Далі у політичному житті героїні настає пробіл – починаючи з середини 90-их, їй доводиться 

займатися сім’єю, вихованням доньки у шлюбі з підприємцем від лісової галузі Андрієм Сехом. 

Щодо її політичної діяльності, то відлік слід вести з 2002 року, коли її обирають депутатом 

районної ради у далекій Маркопільській сільській раді. 

Брат 

Молодший брат вступив на політичний шлях куди раніше за саму Ірину. Олег Панькевич 

став активістом соціал-національної партії України у 1996 році. Під час розпаду СНПУ у 1997 

році для себе він обирає середовище Андрушківа і Тягнибока. І не помилився – у 1998 році 
Тягнибок стає затребуваним владою. Маючи на меті будь-якою ціною змістити з посади 

нардепа Дмитра Чобота, тодішня влада неприховано підтримує на виборах молодого 

амбіційного політика. Услід за чорним плащем Тягнибока, що миготить Бродівщиною, в 

команду стає і Олег Панькевич. Після перемоги на виборах, Тягнибок лобіює Панькевича на 

знакове місце – директора Бродівського краєзнавчого музею. Того самого, який до буремних 

подій Незалежності очолював сам Чобіт. У 2002 році, користуючись підтримкою Тягнибока, під 

знаменами «Нашої України» Олег Панькевич, разом з Андрієм Парубієм, нині головою РНБО, 

та Андрієм Величковичем (нині заступником міністра внутрішніх справ) балотуються до 

Львівської обласної ради. Доля всміхається лише двом зі списку. Величковича (а тоді обирали 

трьох депутатів від району) обходить і стає депутатом Анатолій Биць. До слова, також далека 

родина Ірини та Олега. Так Панькевич потрапляє у велику політику. В цей самий час Ірина стає 
депутатом Бродівської районної ради. Політична ситуація – ще до всіх відомих подій на 

Яворині – дає можливість Тягнибоку поставити свою людину керівником штабу Віктора 

Ющенка у Бродівському районі. А рідна сестра Ірина стає до найважчої ділянки – ведення 

роботи по комісіях. На цьому відтинку її чекає успіх – вдається протиснути в секретарі 
окружної виборчої комісії віддану Ірині людину – Шайдуліну Ольгу, теж колишню комуністку, 

котра незабаром, у 2006 році, посідає пост начальника відділу освіти району, у 2010 стає 

головою Бродівської районної ради від ВО «Свобода», а у 2012 році очолює штаб кандидата у 

народні депутати України.  

Опісля перемоги Віктора Ющенка Олег Панькевич на короткий час стає головою 

Бродівської РДА. Ірині вдається розставити свої кадри на ключові посади виконавчої вертикалі 
в Бродах, а також мобілізувати весь людський ресурс штабу не до НСНУ, а власне до 
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«Свободи». На цій хвилі Ірина стає головою обласної організації партії Тягнибока, і на виборах 

2006 року заходить у обласну раду.  

Рада 2006-2010 

На цьому відтинку молодій депутатці було справді важко в стінах обласної ради 5-го 

скликання. Кількість іменитих депутатів давалася взнаки, і зайняти нішу було справді непросто. 

Сех стає хоч і звичайним депутатом проте важливої екологічної комісії. Всередині фракції 
«Свободи» в обласній раді вона програє «кастинг» на посаду заступника голови і ця посада 

відходить Петру Колодію. Проте Сех вирішує, в першу чергу, свої завдання – запускає у світ 

програму боротьби з алкоголізмом, яка перетворюється у виборчі тури її довірених осіб 

Бродівщиною та Радехівщиною. У будь-якому випадку, їй вдається втриматися у кріслі голови 

обласної організації ВО «Свобода», а у 2010 році, після феєричного успіху партії на виборах до 

обласної і міської рад Львова вона, як начальник штабу, отримує право «першої ночі» на 

визначення голови обласної ради. Всупереч очікуванням пов’язаним з кандидатурою 

досвідченого та фахового П. Пилипенка, Ірина протискає рішення фракції про кандидатуру 

свого рідного брата на посаду голови Львівської обласної ради. Здавалося б неймовірним, 

проте, їй вдається не лише це. За собою вона залишає посаду голови фракції Свобода у 

Львівській обласній раді, та голови найбільш «жирної» комісії – з питань екології. 

Рада 2010-2012 

Під керівництвом Олега Панькевича обласна рада слухняно штампує всі необхідні 
рішення. Депутати затверджують небувалий досі фонд голови Львівської обласної ради в 

розмірі 800 тис. грн. Левова частка з цих грошей йде на допомоги мешканцям Бродівського, 

Радехівського та Кам’янко-Бузького району, географія яких незабаром співпаде з географією 

виборчого округу № 119. На Бродівщину починає сипатися золотий дощ державних субвенцій. 

Сех вдається повністю схилити на свою сторону начальника департаменту екології Мирослава 

Хом’яка, і очолювана нею комісія успішно ділить екологічні гроші з відчутним креном на 

Бродівський виборчий округ. Ірині вдається поставити свою довірену особу на керівництво 

Національним природнім парком «Північне Поділля», проти створення якого вона віддано 

воювала у 2009-2010 роках. В апарат ради масово входять люди, котрі віддані їй особисто. 

Жодна важлива резолюція не накладається рідним братом без погодження Ірини.  

У 2011 році нарешті Ірину Ігорівну чекає публічне визнання. Не на якомусь там 

Бродівському віче, а в кабінеті першої особи області. Вперше в історії Львівщини депутати 

змушують губернатора краю написати заяву на звільнення у власному кабінеті. Учасники тих 

подій, стверджують, що на цей крок Сех пішла самостійно, не радячись з головою Свободи 

Тягнибоком, з яким тодішній голова ОДА Михайло Цимбалюк ніби владнав свої питання. Як би 

там не було, з цього моменту Ірина перетворилася на реального гравця у львівській політиці. 

Парламентські вибори 2012 року їй вдалося пройти дуже легко. І конкуренти були не ті, і 
бренд «єдиного кандидата» спрацював на 100 відсотків. Та окрім цього Ірині вдається 

переконати керівництво «Свободи» взяти у виборчий список і свого рідного брата. Окрім 

публічного визнання починаються і публічні скандали. Історія з фірмою чоловіка «Топаз» (не 

плутати з позивними тітушки у Маріїнському парку) здавалося б, мала принести неабияких 

клопотів. Проте нові друзі Ірини допомагають їй закрити питання на рівні Верховного суду, 

який очолює виходець з Бродівщини. Взагалі, історія з фіктивними фірмами оформленими на 

депутатів райради від «Свободи» потребує окремого висвітлення. 

2012 - до нині 

Всупереч очікуванням, Олег Панькевич таки складає мандат депутата обласної ради і 
посаду голови обласної ради. Головою обласної ради обирають суперника Ірини Петра Колодія. 

Проте Ірина зберігає найголовніше – посаду голови ВО «Свобода» у Львівській області. В 

парламенті справи йдуть не так гладко. Посада голови екологічного комітету одразу зіштовхує 

її з інтересами сім’ї Януковича, і дуже швидко в комітеті проти неї виступають усі, навіть члени 

опозиційних партій. Ірина вплутується у проплачену Кремлем гру проти розгортання видобутку 

сланцевого газу і саме тут отримує чи не першу серйозну поразку. Львівська обласна рада, де 

задавалося все було просякнуто її впливами, таки погоджує «Шеврону» угоду про видобуток. І 
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це після присутності самої Ірини на сесії обласної ради під час слухання цього питання! Не 

допомогли навіть догналіти – рішення таки було прийнято. Після цього ляпасу, якому відверто 

підіграв Петро Колодій, що вкрай вайлувато протягнув неприйнятне для «Свободи» рішення, 

Ірина зникає з львівської арени і концентрується на київських питаннях. Їй вдається домовитися 

з губернатором Шемчуком, і поставити свою людину на посаду голови Бродівської РДА. З 

початком єврореволюції публічний зв’язок з Сех втрачається. Як і інший львівський політик 

Юрій Михальчишин, вона виявляється не підготовленою до участі у революційних зрушеннях. 

Сестра вирішила інакше 

Перемога Майдану над Януковичем одразу привласнюється політичними силами. 

Починається ганебний процес квотування посад, вартий ще не одного журналістського 

розслідування. Проте, у реальне призначення «піонервожатої» на посаду голови Львівської 
ОДА не вірив ніхто. А дарма. Джерела усередині «Свободи» розповідають про наміри Сех 

очолити Міністерство екології, проте найвище керівництво «Свободи» розуміло хибність таких 

кроків. А от ігнорувати претензії на область Тягнибок не зміг – Львівщина за квотою відійшов 

саме Свободі. І хоча всі очікували на те, що головою ОДА стане Олег Панькевич, сестра 

вирішила інакше. 

Чи буде період керівництва Сех продуктивним для області? Чуда не станеться. Незнання 

роботи господарського комплексу, відсутність порозуміння з елітами, не сприятимуть 

ефективній роботі на цій посаді. Питання у тому наскільки цей період її перебування буде 

тривалим. А поки що, можна впевнено прослідкувати лінії майбутніх кадрових призначень 

нового губернатора Львівщини. Безперечно, її цікавитиме лісова галузь, сфера, у якій задіяний 

основний сімейний бізнес Ірини. Напевно, залишаться при посадах ті. хто працюють в ніші 
екології – з ними Сех склалося давно. Головами адміністрацій у її окрузі стануть лише довірені 
люди і там кадрова революція сягне глибин директорів шкіл та лікарень. Поплатяться посадами 

ті, хто в недалекому минулому виступав проти сім’ї Сех – Панькевич. Все це відбуватиметься 

на наших очах, тому продовження буде. 

http://zik.ua/ua/news/2014/03/04/dreams_comes_true_iryny_seh_467264 

О «проказах» Николая Княжицкого  

From-UA 

28 февраля новоназначенному первому вице-премьеру Виталию Яреме было подано 

депутатское обращение от трех народных избранников. Касалось обращение экс-главы 

Администрации Президента Юрия Чмыря. 

Как говорится в документе, во времена «ужасных кровавых событий» «отмечалось 

неимоверное давление на журналистов и редакционные команды многих СМИ, готовились и 

обнародовались дезинформационные материалы разнообразного характера, направленные на 

дискредитацию граждан и активистов, которые вышли на Майдан». 

Какие именно «команды журналистов» подвергались «неимоверному давлению», в 

подметном письме не указано. Однако четко указано, кто давление координировал: 

«…отмечалась координация и подготовка специальной информации для российских 

СМИ, в которых искаженно освещались события на Майдане. Именно для координации 

подготовки и размещения "черного пиара" и нагнетания недовольства действиями 

протестующих в стране и за ее пределами на должность заместителя главы администрации 

президента был назначен Юрий Чмырь». 

Припомнили Чмырю прошлое: «Известный своими одиозными действиями в Сумской 

области, бывший глава областной администрации Ю. Чмырь неоднократно был развенчан 

журналистами в своих аморальных действиях во время местных выборов 2010 года». 

К вопросу «развенчания журналистами аморальных действий» мы еще вернемся. Равно 

как и к вопросу выборов 2010 года.  

«Сразу после назначения Ю.Чмырь начал "ковать" группу информационной поддержки 

действующей власти, в которую вошли редактор одной из центральных газет Киева и 
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представитель холдинга «Интер», - говорится в обращении. Причастен экс-глава АП и к 

подготовке заявлений Пшонки, и к написанию заявлений Захарченко, он организовывал 

спортсменов-«титушек», руководил похищениями активистов Майдана и цензурировал 

«многие общенациональные каналы». 

Какие именно – опять не сообщается. 

Как видно, у тех, кто письмо писал, имеются четкие доказательства. О наличии оных у 

Княжицкого при случае спросили. Ответ народного депутата никого особо не удивил: «Я за 

свои слова отвечаю. Но я не буду комментировать, кто мне об этом сказал». 

Донос Яреме мог бы быть воспринят, как нечто на самом деле важное, имеющее под 

собой основания и факты, как нечто, к чему стоило бы отнестись с должным вниманием, если 

бы не смахивал этот донос на… заказ. На заказ, исполняемый без особой выдумки и изысков. 

Потому что личности, написавшие его, не подпадают под определение «неоднозначные». Они 

как раз однозначны. 

Описывать все хитросплетения «операций» с каналом ТВi, который «терроризировал 

Хорошковский и налоговая», на котором журналисты работали бесплатно и который вещал 

чистую правду, не имеет смысла. Каждый, кто мало-мальски интересуется медиа-

пространством, помнит эту эпопею, закончившуюся рейдерским захватом канала в 2013 году. 

Именно во время захвата, возмутившего журналистскую среду, всплыло – журналистам 

Княжицкий платил «по черной», причем платил немало, от налогов уклонялся, 

конвертационными центрами пользовался, а Хорошковского «мочить» ему чуть ли не 

«приказывали». Причем, в мочилове сегодняшний нардеп, «отвечающий за слова», опускался 

до откровенной дезинформации. 

К примеру, в начале 2013-го Николай заявил о том, что Хорошковский в 2008 году 

устроил в Каннах вечеринку, которой город еще не видел: «Расскажу интересный пример. 

Валерий Иванович Хорошковский, который продал канал" Интер ", когда-то, когда он его 

только его приобрел, поехал в город Канны, куда приезжают все телекомпании мира покупать 

разные фильмы, продукт. Он устроил там крупнейшую за историю этого города вечеринку на 

пляже, на которой были ЕнБиСи, ЭйБиСи, Фокс. Там был колоссальный фейерверк и самый 

громкий концерт, который когда-либо видел этот город». Конечно же, Княжицкий тогда за свои 

слова отвечал. 

Но его тут же прихватили за честный язык коллеги, напомнив, что масштабнейшая 

вечеринка с концертом и фейерверком действительно проводилась в Каннах 14 октября 2008 

года. Но устраивал ее отнюдь не Хорошковский, а компания «Медиа Ресурсы Менеджмент» по 

заказу «Интера», «1+1», ICTV, «Нового канала», СТБ, М1, ТЕТа и «Первого Автомобильного», 

а также компаний FILM.UA, Star Media, «Аврора», Ялтинской киностудии и студии «Пилот». 

Именно эти организации профинансировали проведение мероприятия. 

Вспомним апрель 2012-го. 

Николай Княжицкий тогда сообщил на всю страну о том, что налоговые органы 

осуществляют «беспрецедентное давление», «терроризируют» и так далее. Налоговая же, в 

свою очередь, заявила о том, что «телеканал воспользовался услугами конвертационного 

транзитного центра на сумму свыше 2,2 млн грн». Кому верить – карательной структуре или 

честному руководителю объективного канала, «отвечающему за слова»? Верили последнему. 

До поры, до времени. 

Летом 2013 всплыли документы и счета, любезно переданные Константином 

Кагаловским Министерству доходов и сборов Украины. Оказалось, за три года Княжицкий 

получил от компании Seragill Holdings Ltd., которая финансировала ТВi, 355000 долларов, из 
которых 295 тысяч поступили на иностранные счета, а 60 тысяч – на украинские. 

Зарплата Княжицкого на канале составляла 15 тысяч долларов. И это просто 

замечательно, ведь в декларации, поданной на выборах 2012 года, будущий нардеп указал 458 

тысяч гривен в качестве заработной платы в год. Поскромничал. Хотя за слова свои, конечно, 

отвечает. Позже подробнейший отчет о рейдерском захвате ТВi появился на сайте «Украинская 

Правда». Ответ у отвечающего за слова нардепа один – «все ложь, манипуляция». 
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Кстати, касательно «аморальности», в которой обвинил Чмыря Княжицкий. Еще 

пятнадцать лет назад в этой самой аморальности обвиняли самого Княжицкого. 

Причем обвинял человек, расстающийся с жизнью, то есть можно предположить, что 

совершенно объективный. В 1999 году повесилась журналистка СТБ Мирослава Алехина. В 

могилу женщине от отдельных сослуживцев и от нашего героя полетели комья грязи, мол, 

неуживчивая была и склочная. Дело в том, что Мирослава оставила Княжицкому привет в виде 

предсмертной записки. В ней она рассказала о «грязных и унизительных» методах руководства 

СТБ сегодняшним народным депутатом. Записка стала достоянием общественности, на что 

Николай Леонидович отреагировал в привычном для себя стиле: «… вся эта глубоко 

трагическая история муссируется с единственной целью: любой ценой закрыть рот 

телекомпании, которая отстаивает свое право на независимое освещение событий в Украине в 

период выборов». Он говорил (отвечая за слова, естественно), что письмо – липа. Потом, когда 

экспертиза доказала его аутентичность, подал в суд на следствие, посмевшее письмо 

обнародовать.  

Точно так, или почти так, как сегодня Княжицкий мочит Чмыря, он мочил и 5 канал, и 

Интер. В частности, в 2000-2002 годах во время работы на ICTV Николай Леонидович 

распространял "темники", использовал в своей работе так называемые "манипулятивные 

технологии" подачи информации, оперирование одновременно правдивыми и неправдивыми 

фактами, подтасовки фактов под заведомо выстроенную концепцию, замалчивание отдельной 

информации. Об этих проказах Княжицкого написал сайт движения «ЧЕСНО». Прочтя данную 

информацию, Княжицкий связался с руководительницей «ЧЕСНО» Залищук и попросил 

компромат убрать. Залищук, как и положено честной журналистке, убрала. Теперь на странице, 

где были ссылки на нелицеприятную деятельность Княжицкого, пустота. 

Вот как инцидент описал журналист «Громадського» Богдан Кутепов:  «Я сам був 

свідком, як Княжицький, перебуваючи в Римі (о, Микола Леонідович, засмага вам к ліцу) слав 

координаторам руху "Чесно" перелякані СМСки про свою святість. Це було минулого тижня 

після того, як "Чеснометр" офіційно зафіксував за ним порушення права на інформацію (!)». 

В 2004 отвечающий за слова «мочил» 5 канал, защищая Сивковича: «Если их 

действительно закрывают, у меня есть в этом сомнения», «Не надо называть себя каналом 

честных новостей, если вы боретесь с Сивковичем только потому, что у него конфликт с 

Порошенко». А в 2013-м очень мотивированно, ссылаясь на слова некоего уволенного 

журналиста, мочил Евгения Киселева. 

Сегодня мочит УТ-1. 

Кто является вторым нардепом, подписавшим донос? Это Александр Дубовой, народный 

депутат от «Батькивщины». О Дубовом ничего особо слышно в медиапространстве не было до 

того момента, пока этот радетель за судьбу народа не пришел на заседание Рады в куртке из 
крокодиловой кожи стоимостью 85 тысяч долларов. Дубовой в 1996 году открыл ЗАО 

«Украинская инвестиционная группа», учредителем которой стало «Интернэшнл Инвестмент 

Менеджмент Лтд». 

В 2005 году «Интернэшнл Инвестмент Менеджмент Лтд» учредило ЗАО 

«Международная инвестиционная группа», а то в свою очередь – группу компаний, в числе 

которых «Придунайское рисовое хозяйство» и ООО «Суворовский мясокомбинат». 

На выборах президента Украины 2010 года Дубовой агитировал за Тимошенко, активно 

раздавая избирателям кульки с рисом. Это к слову о «аморальности на выборах 2010», о 

котором нардепы сообщили Яреме, обвиняя Чмыря. 

Теперь о главном. Об ахиллесовой пяте Дубового. Александр Федорович награжден 

благодарностью Украинской Ассоциации прокуроров, медалью, а также грамотой от 

Государственного департамента Украины по вопросам исполнения наказаний. 

В 2010 году в ИТК №14 Одесской области едва не вспыхнул голодный бунт. Мясо, 

которое, согласно тендеру, должно было быть поставлено заключенным, таинственным образом 

исчезло. Выиграл тендер на 30 миллионов гривен «Суворовский мясокомбинат». После чего, в 

силу нехитрой схемы, мясо, проходившее только по документам, испарилось. 
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О мутной теме стало известно журналистам. 

Но самое интересно, в 2012 году о других «шалостях» Дубового, как то – рейдерство и 

захват одесского завода «Орион» подробно рассказал… канал ТВi. Почему-то тогда канал 

Княжицкого именовал Дубового «человеком без принципов», изображал мерзавцем и негодяем. 

За два года все изменилось. 

Теперь Николай Леонидович считает абсолютно не зазорным брать в «компаньоны» при 

написании доноса человека, который известен тысячам жителей Одесской области как 

преступник. А может быть, все проще? Может быть, подпись Дубового появилась под 

обращением вследствие… шантажа? Такого, знаете ли, тонкого шантажа – «подпиши, а то 

опять вспомним о твоих мутных схемах». Но как появилась там подпись самого Княжицкого? 

Это объясняет третья подпись – Давида Жвании. 

О том, что гибкий и способный моментально менять окрас Давид Важаевич финансирует 

проекты, которые Княжицкий якобы финансирует сам, «используя не очень больше деньги» 

(цитата), известно в среде журналистов давно. Хотя факт этого финансирования «отвечающий 

за свои слова» Княжицкий отрицает, чего стоит его слово, вы могли прочесть выше. Для чего 

Жвании понадобился экс-глава АП и кто его, попросившего Княжицкого, который попросил 

Дубового, об этом попросил – пока неизвестно. 

Но есть предположения, конечно же. В любом случае, в ближайшее время мы об этом 

узнаем, если Ярема сделает вид, будто принял этот донос всерьез… 

http://www.from-ua.com/politics/0327abb53c1ae.html 

Блоги 

Сергій Каплін: «Почему не будет «третьей мировой» и «военной олимпиады» 

Путина»  

lb.ua 

Сегодня можно смело утверждать, – крымские события это военно-политическая 

спецоперация, тщательно спланированная и организованная руководством России. У нее 

конкретная цель. Программа максимум – абсолютный контроль над Крымом, минимум 

«припереть» к стенке Украину и США, получив от последних обязательства украинской 

внеблоковости, военно-политического нейтралитета и дипломатической покорности. Таким 

образом, Путин готовит «переговорный плацдарм». Первый сценарий возможен исключительно 

в случае близорукости новой власти и мировых институтов безопасности. 

Россияне укрепляют свои позиции по всему периметру украинских границ. Не 

исключение – Белоруссия. Военная разведка сообщает о неестественной активности четырех 

российских истребителей, базирующихся у Александра Лукашенко. Элитные войска Путина 

фактически находятся на территории полуострова. То, почему они практически 

беспрепятственно пересекли украинскую границу - большой вопрос. Он потребует 

последующих расследований. Была проведена целая кампания, продуманная и четкая. Прежде 

чем сесть в Крыму они подавали, например, сигнал SOS. В этом случае мы не могли отказать их 

просьбе. Россияне были уверены в покорности систем ПВО. 

Сама операция включает ряд разнородных специальных действий, направленных на 

достижение одной цели. Ее организация не была сложной: Россия контролирует базы, 

радиочастотную инфраструктуру, имеет разветвленную агентуру, контролирует морское, 

водное, воздушное надводное и подводное пространство. За пять лет ее агенты парализовали 

весь сектор безопасности Украины: вооруженные силы, службу безопасности, ВПК, и тд. 

Безусловно, эта ситуация - вызов для Украины. Но это не меньший вызов для мирового 

сообщества. Все замерли в ожидании ответа на простой вопрос: работает ли институт 

международных гарантий для стран, которые отказываются от ядерного оружия. В данном 

случае Будапештский меморандум. Как после этого говорить с Северной Кореей и Ираном? 
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Путин открыл «ядерный ящик Пандоры». В данном случае заседания Совбеза ООН или ОБСЕ, 

их резолюции носят исключительно климатический характер, на время, успокаивая народ 

Украины. На самом деле, Россия способна заветировать их решения. 

Второй аргумент «против войны» более простой и красноречивый. Национальный дух 

сломать невозможно. Примеры? Чехия, Венгрия, Турция… Поэтому, максимальный порог 
дипломатических мечтаний Кремля – это нейтральный статус Украины, по примеру Австрии 

или Финляндии. 

Теперь, что делать. Первое, украинским дипломатам, новому правительству и политикам 

нельзя вести себя как «слон в посудной лавке». Никаких «пулю в лоб», несвоевременных 

законов, заявлений и «перекладачів» на встречах в верхах. 

Второе, добиваться максимального и всеобъемлющего участия «гарантов» в 

политическом и переговорном процессе. Весь потенциал, связанный с обсуждением санкций, 

возможного экономического эмбарго и другой «инструментарий усмирения» должен 

хладнокровно анонсироваться Москве. 

Третье, и главное, необходимо создать и поддерживать соответствующий гражданский 

климат в стране: поддержка военнослужащих, мобилизация граждан, митинги поддержки 

мирного урегулирования в каждом городе и столице. Вся страна должна быть «на улице» 

вплоть до решения конфликта. Правительство обязано сформировать и реализовать 

масштабную информационно-пропагандистскую кампанию. Ее ключевые месседжи очевидны: 

мир, поддержка солдат и офицеров, мобилизация, сдержанность, единство Украины, Крым, 

Донбасс. Информационные продукты нужно наполнить реальными решениями новой власти. И 

еще один – Восток и Крым приоритет номер один для новых постреволюционных элит. 

Четвертое, в парламенте должна быть создана юго-восточная группа из числа нардепов 

от всех без исключения фракций. Ее задача - наработка законопроектов, касающихся 

улучшения жизни и экономики региона, наработка и принятие на каждом заседании 

парламента. Крым, Юго-восток, необходимо обнять новыми инициативами – деловыми и 

конструктивными. Я понимаю, это сложно. Но западная Украина должна говорить по-русски до 

решения вопроса, не исключаю, что отдельные заседания парламента также должны вестись на 

русском языке. 

Пятое, правительство должно приглашать в новую властную вертикаль профессионалов 

с Крыма и Юго-востока. Я там жил и работал, знаю там много молодых перспективных людей. 

Вдумайтесь, только глав райадминистраций придется назначить порядка 500, ну и т.д. 

Шестое, правительство обязано «поставить на ноги», разрушенный Януковичем сектор 

безопасности Украины. У нас нет контрразведки, ослаблено СБУ, разведка, в целом 

вооруженные силы, а также ВПК. 

На первый взгляд, такие инициативы требуют времени и средств. Тут нужно помнить – 

проблема Украины это уже проблема мира, второе, у меня нет иллюзий, что крымский 

конфликт решиться быстро. Мы должны научиться жить в условиях такой специальной 

ситуации, жить и возрождать страну. 

Дай Бог ума и сил новой власти охватить и сделать это. 

http://blogs.lb.ua/sergiy_kaplin/258069_pochemu_tretey_mirovoy.html 

Віктор Балога: «Очевидно, що Путін дає задню щодо плану «А»  

facebook 

Але план «Б» у нього однозначно є і він передбачає уже відомий набір інструментів: 

проведення референдумів, посилення сепаратизму, пришвидшену видачу паспортів РФ, 

економічний тиск і ще більшу підтримку проросійських сил. 

З кожним із цих ризиків боротися можна. Але, потрібно розуміти, ніщо не склеїть 

Україну краще, ніж високі соціальні стандарти. Іншими словами – люди в Україні повинні жити 
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краще, ніж у сусідній державі, і вони повинні це відчути не через 5-10 років, а максимум 

протягом двох років. 

А це означає, що ми зобов’язані скористатися тим шансом, який нам випав і стати 

успішними. Кредит народної довіри і фінансова підтримка Заходу повинні піти не на те, щоб 

залатати дірки, як це було завжди, а на те, щоб на кожному доларі, вкладеному в реформи, уже 

за рік економіка заробляла 2. І перелік цих реформ не є секретом для жодного з урядовців – 

вони чули про них не раз і від МВФ, і від Світового банку, і від ЄС. Головне – не гальмувати на 

старті. 

https://www.facebook.com/ViktorBaloga 

Телебачення і радіомовлення 

Наш парламент невтомно працює  
ICTV, Факти 

Лук'ян СЕЛЬСЬКИЙ, ведучий: Наш парламент невтомно працює. Там заявляють, що 

план Путіна провалився і пишаються нашими вояками, які не стають дезертирами. 

Василь САФ'ЯНЮК, кореспондент: Росія повинна негайно вивести свої війська з 
України. Таку заяву Верховна Рада ухвалює на початку сьогоднішнього пленарного засідання. 

Депутати також нагадують Кремлю: лише український парламент може ухвалювати рішення 

про введення іноземної армії в нашу державу. Тому прохання нинішнього втікача і колишнього 

президента Віктора Януковича до Володимира Путіна, щоб той ввів армію – провокація, 

переконаний тимчасовий керівник держави Олександр Турчинов. Натомість він наголошує, що 

Генпрокуратура вже готує звернення до росіян про екстрадицію Януковича. 

Олександр ТУРЧИНОВ, Голова Верховної Ради України: «Російська Федерація повинна 

негайно повернути підрозділи своїх збройних сил, Чорноморського Флоту в місця постійної 
дислокації. Вивести з Автономії всі свої військові підрозділи. Припинити втручання в 

внутрішні справи нашої країни. А видача Україні Януковича сприяла би пришвидшенню 

нормалізації двосторонніх стосунків наших країн». 

Василь САФ'ЯНЮК, кореспондент: Секретар Ради нацбезпеки і оборони заявив, що 

план Росії, щодо блискавичного захоплення Криму остаточно провалився. Андрій Парубій 

пишається, що жодна українська частина, попри постійні провокації і шалений тиск, не 

порушила присяги. 

Андрій ПАРУБІЙ, секретар Ради національної безпеки і оборони України? «Ця атака 

була повністю провалена. Хочу сказати, що жоден з військовослужбовців, жодна з частин не 

перейшла на бік самопроголошеної влади в Криму, і залишилися вірними присязі України. 

Ситуація на кордоні також характеризується як складна, але тим не менш, стабільна». 

Василь САФ'ЯНЮК, кореспондент: Нині ж ситуація на півострові і в Південно-Східній 

Україні напружена, але контрольована, запевняють силовики. А в парламенті говорять про 

можливість надати статус учасників бойових дій усім кримським воякам. З такою пропозицією 

сьогодні виступили ударівці. 

Ірина ГЕРАЩЕНКО народний депутат України, фракція «УДАР»: «Наші хлопці в 

Криму в ці дні були учасниками бойових дій, і вони мають отримати відповідний статус. Маємо 

подякувати дійсно українській армії, яка відновила честь офіцера. І про це сьогодні потрібно 

говорити». 

Василь САФ'ЯНЮК, кореспондент: Для стабілізації ситуації в Криму також повинні 
нарешті активно долучитися і народні обранці з різних фракцій. Регіоналка Віталіна Дзоз, 
обрана від півострову, запевнила: кримчани за цілісність України, і хочуть, щоб нова влада їх 

почула. 

Віталіна ДЗОЗ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Мы против 

кровопролития, мы против агрессии. Мы против войны в любом ее проявлении. Сегодня, 
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наверное, не мешало бы умной нашей раде создать группу депутатов с разных фракций, 

абсолютно с разных, и поехать в Крым. Поехать в Крым не боясь, и вступить в диалог с 

крымчанами. Поехать в Керчь, поехать в Севастополь". 

Василь САФ'ЯНЮК, кореспондент: Також Рада сьогодні створила комісію для 

підготовки нового закону про мови, обіцяють почути всі регіони і всі національності, щоби і це 

питання не збурювало, а об’єднувало. Продуктивно попрацювавши 2 години, депутати 

вирішили трохи перепочити. Наступне засідання, якщо не відбудеться чогось 

екстраординарного, заплановане рівно за тиждень на 10-ту ранку. 

Заяву про виведення іноземних військ з території України схвалила Верховна 
Рада  
5 канал, Час новин 

Ведуча: Заяву про виведення іноземних військ з території України схвалила ВР. Спікер 

ат за сумісництвом виконувач президента України Олександр Турчинов зазначив, що для зняття 

напруги, яка виникла у Криму, РФ має негайно повернути підрозділи своїх ЗС у місця постійної 
дислокації. Олександр Турчинов також наголосив, ухвалювати рішення про введення військ на 

території України може лише ВР. ЦЕ прописано у конституції, натомість жоден громадянин, 

навіть якщо йдеться про колишнього президента не має на це права. Так Турчинов, 

прокоментував заяву представника РФ в ООН Чуркіна, який сказав, що ввести російські війська 

в Україну Москву попросив Віктор Янукович. 

Олександр ТУРЧИНОВ, голова ВР: «Для швидкого зняття напруги, яка сьогодні виникла 

в АРК, РФ повинна негайно повернути підрозділи своїх ЗС, ЧФ в місця постійної дислокації. 
Вивести з автономії всі свої військові підрозділи. Припинити втручання у внутрішні справи 

нашої країни, а видача Україні Януковича, сприятиме пришвидшенню реалізації двосторонніх 

стосунків наших країн». 

З парламентської фракції ПР продовжують виходити депутати 

ВЕДУЧА: З парламентської фракції ПР продовжують виходити депутати. Сьо годні її 
лви покинули ще троє – Сергій Клюєв, брат колишнього чільника АП Андрія Клюєва, 

Володимир Наконечний та Григорій Грубар. Тим часом повноваження народного депутат знову 

має захисник Юлії Тимошенко Сергій Власенко. Про це оголосив спікер Олександр Турчинов. 

Також ВР створила тимчасову спеціальну комісію з підготовки законопроекту про внесення 

змін до конституції Україні. А ще ратифікувала меморандум, який дозволяє ЄС надати Україні 
макроекономічну допомогу на 610 мільйонів євро. 

Верховная Рада приняла обращение к российским властям  

Интер, Подробности 

Анастасия ДАУГУЛЕ, ведущая: Верховная рада приняла обращение к российским 

властям - с требованием немедленно вернуть войска из Крыма в места постоянной дислокации. 

Спикер Александр Турчинов разъяснил: принимать решение о введении иностранной армии на 

свою территорию - согласно Конституции Украины - может только парламент. Это был ответ 

на заявление представителя России при Совете безопасности ООН, который сегодня ночью 

сообщил - ввести войска в Украину Владимира Путина попросил Виктор Янукович. Сегодня же 

Верховная Рада сформировала группу из депутатов, которые отправятся в Крым - разъяснять 

политику новой центральной власти. Также нардепы решили создать две специальные 

комиссии. Одна будет готовить изменения Конституции. Другая - до 11 марта - проект нового 

закона о языках. 

В Украину прибыла мониторинговая миссия ОБСЕ 

Анастасия ДАУГУЛЕ, ведущая: В Украину прибыла мониторинговая миссия ОБСЕ. 

Направили ее по итогам заседания постоянного Совета организации безопасности и 

сотрудничества в Европе. Сегодня делегаты во главе с личным представителем председателя 
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ОБСЕ по Украине Тимом Гульдиманном обсудили ситуацию на крымском полуострове с 

премьер-министром Украины Арсением Яценюком. На встрече обсуждали и языковой вопрос. 

Миссия так же намерена посетить Крым. 

Джон Керри встретился с Александром Турчиновым и Арсением Яценюком  

ТРК "Украина", События 

Евгений МИХИН, ведущий: Госсекретарь Соединенных Штатов Джон Керри встретился 

со спикером Верховной Рады и исполняющим обязанности президента Александром 

Турчиновым и премьером Арсением Яценюком. Обсуждали пути выхода из кризиса. 

Джон КЕРРИ, государственный секретарь США: "Наша позиция такова: мы не ищем 

конфронтации. А у России есть лучший вариант действий: если вы действительно беспокоитесь 

о некоторых своих гражданах – поговорите с украинским правительством, обратитесь в ООН, 

ОБСЕ". 

Арсений ЯЦЕНЮК, Премьер-министр Украины: "Фактично розпочатий процес 

підготовки до надання фінансової підтримки з боку Сполучених Штатів Америки. Не хочу 

зараз вдаватися в деталі, так як деталі будуть тоді, коли ми остаточно поставимо підписи". 

Питання №1 на порядку денному Верховної Ради  

УТ-1, Підсумки дня 

Любов ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Діяти відповідно до закону і мирним шляхом 

врегулювати конфлікти з Росією. Питання №1 на порядку денному Верховної Ради – 

стабілізація ситуації на півострові. Депутати закликали своїх російських колег вивести війська з 
України і припинити провокацію. 

Валерія БОГРЕНЦОВА, Олеся ВАРЛАМОВА, кореспонденти: Ухвалювати рішення про 

введення на територію України іноземних військ може лише Верховна Рада. Депутати 

закликають російських колег вивести свою армію і не загострювати конфлікт на півострові. За 

таке рішення до Держдуми проголосували 239 народних обранців України. 

Олександр ТУРЧИНОВ, голова Верховної Ради України: "Для швидкого зняття напруги, 

яка сьогодні виникла в АР Крим, Російська Федерація повинна негайно повернути підрозділи 

своїх збройних сил, Чорноморського флоту у місця постійної дислокації, вивести з автономії всі 
свої військові підрозділи". 

Валерія БОГРЕНЦОВА, Олеся ВАРЛАМОВА, кореспонденти: Ще одне рішення, яке 

може врегулювати конфлікту ситуацію в країні – новий мовний закон. Над його проектом 

працюватиме тимчасова спеціальна комісія, до складу якої увійшли депутати всіх фракцій, 

позафракційні та представники Криму. До роботи залучать і групу експертів. 

Віктор ЧУМАК, народний депутат, фракція "УДАР": "Щоб вони представляли різні 
регіони, для того щоб в принципі був консенсус всіх сторін у цьому питанні, всіх людей з 
різних кутків України. Щоб вони були абсолютно впевнені, що цей закон відсторює їх інтереси. 

Це, думаю, головний принцип повинен бути". 

Валерія БОГРЕНЦОВА, Олеся ВАРЛАМОВА, кореспонденти: Серед ухвалених рішень 

– ратифікація меморандуму з ЄС про фінансову допомогу. За цим документом, ЄС має надати 

Україні 610 мільйонів євро. Повернути кредит слід протягом 15 років. 

Володимир БОНДАРЕНКО, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Будуть 

досягнуті домовленості про фінансову підтримку у цей тяжкий час. А вона абсолютно 

необхідна. Тому що все, що брав Янукович, воно розкладалось. Його сьогодні шукати треба. 

Але це вже справа криміналістів, міжнародних фінансових структур – де воно ділось". 

Валерія БОГРЕНЦОВА, Олеся ВАРЛАМОВА, кореспонденти: Впродовж тижня 

депутати працюватимуть у комітетах, а наступне засідання парламенту запланували на 11 

березня. Однак спікер Олександр Турчинов закликав парламентарів залишатись в Києві на 

випадок екстреного засідання. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

25 

Рада безпеки ООН провела екстрене засідання  

Любов ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Перебування російських військ на території України 

незаконне і є нічим іншим як безпідставною агресією. Так вважають практично всі члени Ради 

безпеки ООН, які провели екстрене засідання. 

Михайло ПРУДНИК, кореспондент: Окупація, порушення міжнародних угод, агресія, 

військове вторгнення – у кожному виступі Ради безпеки ООН звучить обурення. Поважати 

територіальну цілісність і суверенітет закликають навіть такі країни, як Чад, Йорданія та Китай, 

що його донедавна Москва вважала своїм союзником. 

Лю ЦЗЕЇ, представник Китаю в ООН: "Китай послідовно виступає за принципи 

невтручання у внутрішні справи країни, повагу до незалежності України, її суверенітету і 
територіальної цілісності". 

Раймонда МУРМОКАЙТЕ, представник Литви в ООН: "Порушення міжнародного права 

має тягнути за собою міжнародну відповідальність. Ніщо, жодна з подій в Україні не дала 

підстав для військового вторгнення, яке ми спостерігаємо з російського боку". 

Михайло ПРУДНИК, кореспондент: Росія твердить, що війська введено на прохання 

Президента Януковича, якого і досі вважають легітимним. Представник Росії демонструє заяву 

датовану 1 березня. Хоча за день до цього Янукович на прес-конференції заявив, що проти 

введення військ в Україну. 

Віталій ЧУРКІН, постійний представник Росії в ООН: "Под воздействием западных 

стран осуществляется открытый террор и насилие. Люди преследуются по политическим и 

языковым признакам. В той связи обращаюсь к Президенту России Владимиру Владимировичу 

Путину с просьбой использовать вооруженные силы Российской Федерации для 

восстановления законности, мира, правопорядка, стабильности и защиты населения Украины". 

Михайло ПРУДНИК, кореспондент: Такі заяви обурили представників держав ООН. 

Вони дивувались, чому Москва не визнає рішення демократично обраного українського 

парламенту. Політична ситуація після повалення режиму Януковича стабілізувалась. Однак 

Росія своїми діями намагається знову розпалити ворожнечу. 

Марк Лайалл ГРАНТ, представник Великої Британії в ООН: "Представник Росії 
стверджує, що пан Янукович закликав до російської військової інтервенції. Йдеться про 

колишнього лідера, який відмовився від своєї посади, своїх грошей, капіталу і своєї країни. 

Його корумповане управління привело країну на межу економічної катастрофи. Його 

придушення антиурядових протестів спричинило більш ніж 80 смертей. Його власна партія 

відцуралась від нього. Ця заява не може надати легітимності, так само як інші фіктивні 
обґрунтування Росією своїх дій. Уряд у Києві законний. І його склад схвалила переважна 

більшість депутатів Верховної Ради України". 

Михайло ПРУДНИК, кореспондент: США, Велика Британія, Франція попросили Москву 

не вдаватися до окозамилювання і не перекручувати фактів. Жодної загрози для російського 

населення немає. 

Саманта ПАУЕР, представник США в ООН: "Немає доказів того, що населенню Криму 

та інших областей на сході України загрожує нова українська влада. Військове втручання не 

може бути виправдане загрозами, які не існують. Мобілізація російських військових є 

відповіддю на вигадану загрозу". 

Юрій СЕРГЄЄВ, представник України в ООН: "Росія стурбована дотриманням прав 

людини і свободи етнічних росіян на території України. Я хотів би повідомити вам, що це 

зобов’язання нашого уряду, нашого народу. І ми тут не потребуємо допомоги зовні". 

Михайло ПРУДНИК, кореспондент: Засідання скликали з ініціативи Росії, яка хотіла 

виправдати свої дії перед світовою спільнотою. Та натомість почув від усіх осуд і звинувачення 

в агресії. Заяви Москви виявились непереконливими і не змінили негативної оцінки світу. 
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Джон Керрі: «США допоможуть Україні повернути викрадені кошти і подолати 

торговий тиск Росії»  

Радіо Свобода, Свобода сьогодні 

Сполучені Штати Америки співпрацюють із тимчасовим урядом України, щоб 

допомогти йому знайти й повернути викрадені з України кошти, повідомив сьогодні державний 

секретар США Джон Керрі, який перебуває в Києві. 

Також США допоможуть Україні «впоратися з політично мотивованими торговельними 

практиками Росії – чи йдеться про маніпуляції з постачанням енергоносіїв, чи про заборону 

найкращого шоколаду в Україні», – сказав він. 

Крім того, сказав держсекретар, США працюватимуть із українським урядом задля 

подолання корупції. 

США також працюють для розробки пакету допомоги з Міжнародним валютним фондом 

та міжнародними партнерами, сказав він. 

За словами Керрі, ця допомога має на меті сприяти Україні у відновленні фінансової 
стабільності в короткостроковій перспективі і досягти зростання економіки в довгостроковій. 

Цей пакет передбачає позикові гарантії для України на суму в один мільярд доларів, які 
вже набули чинності, сказав він. 

Тепер у Міністерстві фінансів США у співпраці з іншими партнерами готують ширший і 
глибший план допомоги, додав Джон Керрі. 


